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ΑΡΘΡΟ Του ΣΤΕΛΙΟΥ ΑΧΝΙΩΤΗ

Οφείλουμε να εστιάσουμε στο υφιστάμενο
ενεργοβόρο κτηριακό μας απόθεμα

Η σύγχρονη κοινωνία επιβάλλει την αναβάθμιση

του δομημένου περιβάλλοντο5
αλλά και την ορθή μελέτη και σχεδιασμό
και των νέων οικοδομών έτσι ώστε να
είναι φιλικέ5 npos το περιβάλλον

Είναι γνωστό neos τα κτίρια ευθύνονται
για περίπου το 40 τα συνολικήε κατανάλωσα

ενέργειαε στην Ευρωπαϊκή Ένωση
EE Συνεπώ5 η μείωση τα κατανάλωσα
ενέργεια και η χρήση ενέργειαε από ανα
νεώσιμε rnivés στον κτηριακό τομέα είναι
απαραίτητα μέτρα για τη μείωση των εκπομπών

αερίων θερμοκηπίου Από κοινού
με την αυξημένη χρήση ενέργεια από
ανανεώσιμεε nnvés τα μέτραγια τη μείωση
ms κατανάλωσα ενέργεια στην EE θα
ms επέτρεπαν τη συμμόρφωση npos το
πρωτόκολλο του Κιότο koOcos και την εκπλήρωση

τόσο ms μακροπρόθεσμα δέ
σμευσή3 τα για τη διατήρηση τα ανόδου
ms θερμοκρασία5 τα Γα κάτω από tous
2°C όσο και ms δέσμευσή τα να μειώσει
écos το 2020 tis συνολικέ3 εκπομπέ3 αερίων
του θερμοκηπίου

Η αύξηση ms ενεργειακή3 απόδοσα
και η αυξημένη χρήση ενέργεια από ανα
νεώσιμε raryés στα κτήρια θα διαδραματίσουν

επίσα σημαντικό ρόλο στην προώθηση

τα ασφάλεια του ενεργειακού
εφοδιασμού στην τεχνολογική ανάπτυξη
και στη δημιουργία ευκαιριών απασχόλησα
και περιφερειακήΒ ανάπτυξα

Σχετικά με τη διαμόρφωση πολιτικών
και ρυθμίσεων στον τομέα Ενέργεια και
Κτήριο η ένταξη tos Κύπρου στην EE ήταν
καθοριστική Πλέον έχουμε υιοθετήσει και
εφαρμόζουμε μια σειρά μέτρων και πολιτικών

στο θέμα αυτό οι οποίε πηγάζουν
από το ευρωπαϊκό κεκτημένο Σημαντική
είναι η εφαρμογή tos Οδηγία για την Ενεργειακή

Απόδοση των Κτηρίων Η Οδηγία
αυτή επικουρούμενη από την Οδηγία για
us ανανεώσιμεε nnyés και από την οριζόντια
Οδηγία για την ενεργειακή απόδοση συνθέτουν

ένα σχετικά ολοκληρωμένο και φιλόδοξο

πλέγμα πολιτικών στον τομέα ενέργεια

και κτήριο
Σήμερα είμαστε στο μεταίχμιο μετάβα

σα για την υποχρεωτική κατασκευή νέων

Η μείωση της κατανάλωσης
ενέργειας και η χρήση ενέργειας

από ανανεώσιμες πηγές

στον κτηριακό τομέα είναι

απαραίτητα μέτρα για τη
μείωση των εκπομπών αερίων

θερμοκηπίου

κτηρίων με σχεδόν μηδενική κατανάλωση
ενέργειαε Όμω5 δεν μπορεί να είναι στην
κορυφή tos ατζέντα ias αυτή τη στιγμή
Kupicos διότι αφορά νέα κτήρια Λαμβά
vovTOS δε υπόψη z\s συνθήκεε που έχουν
διαμορφωθεί στην Κύπρο οφείλουμε να
θέσουμε cos πρώτο ζήτημα και να εστιάσουμε

στο υφιστάμενο πολυάριθμο και
ενεργοβόρο κτηριακό ias απόθεμα Είναι
χαρακτηριστικό ότι η βελτίωση στην ενεργειακή

απόδοση των κτηρίων στην Κυπριακή

Δημοκρατία θα βελτιωθεί περισσότερο

αν πετύχουμε ετήσια ενεργειακή
αναβάθμιση 1,5 του υφιστάμενου κτη
ριακού αποθέματο5 σύμφωνα με ns απαιτήσει

του 2010 παρά στο να ανεβάσουμε
τον πήχη για τα νέα κτήρια από bs απαιτήσει

του 2010 στο κτήριο με σχεδόν μηδενική

κατανάλωση
Επί του προκειμένου το ΕΤΕΚ έχει κάνει

σειρά παρεμβάσεων και έχει καταθέσει
διάφορε εισηγήσειε οι οποίε5 αφορούσαν

αξιοποίηση συμβάσεων ενεργειακή
απόδοσα και εταιρειών napoxfis ενεργειακών

υπηρεσιών για κτήρια του δημόσιου
και ευρύτερου δημόσιου τομέα και

φιλόδοξα σχέδια επιδότησα και χρηματοδοτικά

εργαλεία αξιοποιώνταΒ και ευρωπαίοι

nôpous και τη δημιουργία ενό3
καινοτόμου ανατροφοδοτούμενου μηχανισμού

χρηματοδότησα ενεργειακών αναβαθμίσεων

οικιστικών μονάδων
Το Επιμελητήριο με αυτή τη στόχευση

έκανε παρέμβαση στο πλαίσιο tos διαβού
λευσα επί τα τροποποίησα tos νομο

θεσίαε για την ενεργειακή απόδοση ζη
τώντα να εισαχθεί πρόνοια

Πα oKonoùs αντιμετώπισα ζητημάτων
που συνδέονται με την έντονη σεισμική
δραστηριότητα πριν από κάθεενεργειακή
ανακαίνιση μεγάλα κλίμακαε ο ιδιοκτήτα
κτηρίου ή Knpiajms μονάδαε η οποία αδει
οδοτήθηκε πριν το 1994 οφείλει να διορίσει
κατάλληλο μελετητή για να του ετοιμάσει
έκθεση αποτίμησα cpépovros οργανισμού
σύμφωνα με tous εν ισχύι Ευρωκώδικεε
Η έκθεση θα αφορά την κατάσταση του
στατικού φορέα τα οικοδομήε και την
υπολογιζόμενη εναπομένουσα διάρκεια
ζωή3 tos ενώ θα πρέπει να συνοδεύεται
από τυχόν συστάσε αναφορικά με τη δο
μοστατική ενίσχυσή tos

Το ΕΤΕΚ θεωρεί neos με στόχο την ενίσχυση

των εργαλείων που θα βοηθήσουν
στην αντιμετώπιση ζητημάτων που συνδέονται

με την έντονη σεισμική δραστηριότητα

μπορούν
να καθοριστούν αυστηρότερε3 ρυθμίσει

σε σχέση με τη δομική κατάσταση
των κτηρίων που θα αξιοποιήσουν χρηματοδοτικά

εργαλεία από κοινοτικούε ή
εθνικούε nôpous για OKonoùs ενεργειακή3
αναβάθμισα και

να καταβληθεί προσπάθεια ôncos ενταχθούν

σα επιλέξιμεε για χρηματοδότηση
δαπάνε και ενέργειε που αφορούν τη δο
μοστατική αναβάθμιση παλαιών κτηρίων
τα οποία θα ανακαινιστούν ενεργειακά

Για το ίδιο θέμα το ΕΤΕΚ συμμετέχει σε
στρατηγικό ερευνητικό πρόγραμμα υπό
το συντονισμό του ΤΕΠΑΚ με στόχο την
ανάπτυξη i\as oXioniais και καινοτόμου
μεθοδολογία5 για τη βέλτιστη ταυτόχρονη
σεισμική και ενεργειακή αναβάθμιση υφιστάμενων

κτηρίων
Το ζήτημα είναι περίπλοκο και αγγίζει

σειρά κρίσιμων θεμάτων Για το Επιμελητήριο
αποτελεί ξεκάθαρα θέμα προτεραι

ÔTOTOS στο οποίο αφιερώνει και θα συνεχίσει

να αφιερώνει σημαντικό μέροετα
δράσα του

0 Στέλιος Αχνιώιης είναι Πολιτικός Μηχανικός
και Πρόεδρος ΕΤΕΚ
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